
PROTOKÓŁ
z obrad IV  Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim odbytej

dnia 16 marca 2011r.
Porządek obrad:
1.Otwarcie obrad IV Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
2.Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
3.Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Brześć 
Kujawski na lata 2011-2018.
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.
6.Podjęcie uchwały w sprawie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od cen 
ustalonych przy sprzedaży lokali mieszkalnych ich najemcom.
7.Podjęcie  uchwały zmieniającej uchwałę ustalającą dietę.
8.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brześć Kujawski.
9.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich w gminie Brześć Kujawski.
10.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  ustalającą ekwiwalent pieniężny członkom 
gminnych, ochotniczych straży pożarnych.
11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011.
12.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej.
13.Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. O działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach działalności statutowej tych organizacji.
14.Podjęcie  uchwały w sprawie Funduszu Sołeckiego.
15.Podjęcie uchwały w sprawie  nabycia nieruchomości do zasobu mienia komunalnego.
16.Interpelacje i zapytania.
17.Wolne wnioski.
18.Zakończenie obrad III Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Pan  Marek  Golasiński  zaproponował  aby przed  rozpoczęciem 
obrad III Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim, obecny na sesji Pan Krzysztof 
Grządziel - większościowy udziałowiec Uzdrowiska Wieniec- Zdrój przedstawił plany i zamiary 
związane z tym uzdrowiskiem. Pan Krzysztof Grządziel podziękował za zaproszenie i przystąpił do 
przedstawiania informacji  dotyczącej  przedsiębiorstwa.  Uzdrowisko to zakupił  po to  aby w nie 
inwestować, poszerzać jego bazę  i rozbudowywać. Plany bieżące dotyczą  dokonanie naprawy 
dachu na dwóch obiektach, wraz z  ociepleniem dachu i nałożeniu nowej membrany papowej, jak 
również  ocieplenie  ścian  i  wymiana  stolarki.  W  celu  poprawienia  atrakcyjności  uzdrowiska 
rozpoczęta została budowa małego basenu. Program remontów i rewitalizacji również zakłada, ale 
to już w roku, rewitalizację terenów zielonych poprzez nasadzenie nowych krzewów i  kwiatów 
ozdobnych  jak  i  wykonanie  nowych  alejek.  Drugim  takim  ważnym  zadaniem  jest  budowa 
pensjonatu  ,  rozpoczęty  jest  już  proces  projektowania,  będzie  to  obiekt  podpiwniczony  o  6 
kondygnacjach w kształcie litery H, gdzie ma powstać ok. 550 łóżek. Standard tego pensjonatu to 
cztery gwiazdki z przewidywanymi obrotami do ok. 40mln. rocznie.  Skorzysta na tym również 
gmina, gdzie z tego nowo powstałego obiektu  będzie płacony podatek, jak również z pit - ów od 
pracowników,  których  teraz  zatrudnionych  jest  ok  100,  a  po  wybudowaniu  pensjonatu 
zatrudnionych może się zwiększyć   do 200 osób.  W pensjonacie będzie stołówko – restauracja, 
będzie również mini park wodny z lustrem wodnym ponad 300m2  z jakuzi z saunami, żeby po 
prostu  uatrakcyjnić  pobyt  ludziom tam przebywającym,  jak  również  osobom przybywającym z 



zewnątrz. Kolejnym tematem, który przedstawił Pan Grządziel jest produkcja wody, która nazywa 
się „Wieniecką.” Woda ta posiada m.in. pierwiastek selen tzw. pierwiastek młodości. Spożywając 
wodę   wieniecką  można  zapobiec  różnym   schorzeniom.  Powstanie  nowy  zakład 
dwukondygnacyjny , który mógłby mieć szanse produkować ok. 50-70 mln. butelek wody  rocznie 
to daje ok.30 - 40 mln. sprzedaży rocznej. Okres realizacji rozpoczął by się  prawdopodobnie w 
drugiej połowie tego roku. Pan Krzysztof Grządziel na tym zakończył swoją wypowiedź i poprosił 
o zadawanie pytań.
Radny Janusz Barański  w związku z tak dużym zamiarem inwestowania zapytał Pana Grządziela 
czy znane są mu   uwarunkowania dotyczące terenu uzdrowiskowego.  Bo w miejscowościach, 
które mają statut uzdrowiska są postawione pewne ograniczenia.
Pan  Krzysztof  Grządziel  poinformował,  że  oczywiście  zna  te  dokumenty  i  dodał,  iż  zanim 
Burmistrz wydał decyzję o warunkach zabudowy to te wszystkie dokumenty były przedmiotem 
oceny i uzgodnień z Ministerstwem Zdrowia i z Konserwatorem Zabytków.
Radny J.  Barański dopytał jeszcze Pana K. Grządziela czy ma  jakieś oczekiwania ze strony gminy 
dotyczące tego terenu np. uruchomienie  wypożyczalni rowerów, może jakieś kąpielisko nad rzeką 
Zgłowiączką.
Pan K.  Grządziel  odpowiedział,  że  gmina  powinna  realizować  swoje  zadania  w miarę  swoich 
potrzeb.
Przewodniczący RM M. Golasiński zapytał czy będą podejmowane działania, w porozumieniu ze 
Wspólnotą Mieszkaniową  odnośnie  uporządkowania terenu przy bloku mieszkalnym?
 Pan  K.  Grządziel  poinformował,  że  sam  nic  nie  może  zrobić  ale  może  wspólnie  z  władzą 
wykonawczą i uchwałodawczą ,sanatorium i wspólnotą uda się coś w tej sprawie zrobić.
Radny Ryszard Szeleziński zapytał czy  w związku ze zwiększeniem  zatrudnienia  pierwszeństwo 
będą mieli mieszkańcy z Brześcia Kujawskiego?
Pan K. Grządziel poinformował, że pierwszeństwo w zatrudnieniu wynikać będzie z posiadanych 
kwalifikacji. Duże szanse masażyści, pielęgniarki, lekarze.
Radny J. Karkosiński zapytał czy przewidywane jest miejsce parkingowe przy tym obiekcie, gdyż 
takie miejsce jest potrzebne.
Pan  K.  Grządziel  w  odpowiedzi  poinformował,  że  zdaje  sobie  sprawę  ,  że  takie  miejsce  jest 
potrzebne ale są pewne normy , które określają ile na jednego bądź wielu kuracjuszy przypada 
miejsc parkingowych, a z tym będzie problem bo tak dużego terenu to tam nie ma.
Więcej pytań do Pana Krzysztofa Grządziela nie było w związku z tym Pan Przewodniczący RM . 
M.  Golasiński  podziękował  za  przybycie  i  przedstawienie  swoich  zamiarów  związanych  z 
Uzdrowiskiem.
Ad 1.Otwarcie obrad III Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
Otwarcia  obrad  IV  Sesji  VI  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim  dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golasiński, informując, że w obradach uczestniczy  14 
radnych (lista obecności w załączeniu).
Ponadto obecni byli:
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki:
Zastępca Burmistrza – Pan Paweł Małas;
Sekretarz Gminy – Pan Leszek Ołdyński:
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Kierownik Wydziału Inwestycji i Infrastruktury – Pani Teresa Roszak.
Kierownicy jednostek organizacyjnych;
Sołtysi;
Pozostali goście.
 Przewodniczący RM M. Golasiński przedstawił porządek obrad i zaproponował aby poszerzyć go 
o  punkt  dotyczący podjęcia  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  prognozy Finansowej 
Gminy Brześć  Kujawski  na lata 2011-2018  i  wprowadzenie go jako punkt  4.  Żadnych innych 



propozycji nie było.
Porządek  wraz ze zgłoszoną poprawką został przyjęty trzynastoma głosami „za” , przy 

jednym głosie „wstrzymującym się” i braku głosów „przeciwnych”.

Ad  2.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  III   Sesji  VI  Kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu 
Kujawskim.
    Żadnych uwag do protokołu nie zgłoszono. Przeprowadzono głosowanie.   

    
Rada Miejska czternastoma   głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” i 

braku głosów „przeciwnych” przyjęła protokół
z obrad III Sesji VI kadencji Rady Miejskiej.

 Ad 3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.
Burmistrz Brześcia Kujawskiego Wojciech Zawidzki przedstawił zadania, które były realizowane 
między  obradami  Sesji  Rady  Miejskiej  tj:  przeprowadzone  zostały  przetargi  na  remont  drogi 
Kuczyna  –  Krowice  z  dofinansowaniem  środków  z  RPO;  na  termomodernizację  Szkoły 
Podstawowej  w  Brzeziu.  Budowa  „  schetynówki  „  Brzezie  –  Aleksandrowo  –  Dubielewo. 
Przygotowanie  do  przeprowadzenia  przetargu  na  realizację  131  przydomowych  oczyszczalni 
ścieków w latach 2011-2012. Kończono prace  dotyczące  przebudowy ul. Parkowej i Kołłątaja. 
Opracowano  dokumentację  na  przebudowę   części  ulic  osiedla  Falborek.  Przygotowanie 
dokumentacji  projektowej  na  budowę sieci  wodnej  i  kanalizacyjnej  do  obszaru  inwestycyjnego 
Machnacz – Pikutkowo. Przygotowano dokumentację na rozbiórkę obiektów po byłej „cegielni”. 
Ponadto wszystkie inne tematy łącznie z tematami obecnej sesji należące do Burmistrza.
Radny Ryszard Szeleziński odnośnie wałęsających psów zapytał czy zostało coś załatwione?
Burmistrz  W.  Zawidzki   odpowiedział,  że  trzeba  będzie  szukać  rozwiązań  w  innych 
miejscowościach ponieważ  w schroniskach dla zwierząt w Toruniu czy we Włocławku nie ma 
miejsc. 
Przewodniczący  RM.  M.  Golasiński  poinformował,  że  problem  wałęsających  się  psów  jest 
problemem występującym także w  wielu innych gminach i w związku z tym zapytał Burmistrza  
czy na Konwencie Burmistrzów w Starostwie Powiatowym był poruszany ten temat?
Burmistrz  W. Zawidzki  odpowiedział,  że  temat  ten nie  był  poruszany,  ale  na następnym takim 
spotkaniu poruszy ten temat.
Radny R. Szeleziński w związku z tym iż ten problem będzie cały czas narastał, zaproponował aby 
może wspólnie z innymi gminami pobudować takie schronisko.
Radny  J.  Karkosiński  zapytał  o  drogi  przy  autostradzie,  przez  które  przejeżdżają  samochody 
wywożące piach z autostrady, czy zostało podpisane porozumienie i czy mógłby mieć wgląd do 
tego porozumienia?
Burmistrz  W.  Zawidzki  poinformował,  że  porozumienie  ma  być  podpisane  w  piątek,  treść 
porozumienia jest przygotowana i znajduje się u Pana  Wolskiego  i można się z tym dokumentem 
zapoznać, najlepiej po piątku, kiedy dokument będzie podpisany. Razem z pozostałymi gminami 
próbowaliśmy uzgodnić  wspólną formę zabezpieczeń. Gmina Brześć Kujawski będzie podpisywała 
dwie umowy,  gdyż na terenie naszej gminy mamy dwóch wykonawców. Obaj wykonawcy będą 
podpisywać dwie odrębne umowy na wspólne odtworzenie dróg do standardu drogi gminnej.
Radny J. Karkosiński dodał, że głównie by chodziło o to w jakim terminie zostaną odtworzone te 
drogi i czy naprawy tych dróg będą robione na bieżąco?
Burmistrz  W.  Zawidzki  poinformował,  że  w  porozumieniu  zawarte  jest  bieżące  utrzymanie 
przejezdności i ostateczne odtworzenie minimum 5 cm  nawierzchni asfaltowej.
Radny J. Karkosiński zapytał jeszcze o te dziury, powstałe w wyniku  przejazdów samochodów o 
dużym tonażu, bo jeśli  ktoś będzie jechał z pewną prędkością, stanie się wypadek,  to kto za to 
będzie odpowiadał?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział,  że na okres od podpisania umowy wykonawcy przejmują 



całą  odpowiedzialność.
Ad  4.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  prognozy  Finansowej  Gminy 
Brześć Kujawski na lata 2011-2018.
Powyższą  uchwałę  omówiła  Pani  Skarbnik  Joanna  Wojtczak  :  zmiana  wieloletniej  prognozy 
finansowej  dotyczy  roku  2011  i  jest  w  zakresie  dochodów  i  wydatków,  zarówno  dochodów 
majątkowych jak dochodów bieżących , jak również wydatków bieżących i majątkowych ponieważ 
te dwie kwoty zostały zmienione w budżecie gminy, gdyż oba te dokumenty muszą być ze sobą 
wspólne  i  zgodne,  dlatego  tych  zmian  w  2011r.  należało  dokonać.  W załączniku  dotyczącym 
wieloletnich przedsięwzięć w zakresie drogi Kuczyny została ona aktualizowana do kwot , które 
powstały w wyniku przetargu i dlatego to jest jedyna zmiana w wieloletniej prognozie finansowej w 
załączniku nr 2.
Radny R. Szeleziński poprosił o wyjaśnienie wydatków, które zwiększyły się o kwotę 455.812,- tak 
wychodzi  z  tabeli,  natomiast  w podsumowaniach jest  mniejsza kwota,  w związku z tym radny 
zapytał czym jest spowodowany wzrost zadłużenia z 48,74 na 48,80?
Pani Skarbnik Pani  Skarbnik  poinformowała,  ze  zadłużenie  liczy  się  w  stosunku  do  dochodów 
ogółem,  a  dochody ogółem zostały zmniejszone o  kwotę  39.846,;  w związku  z  tym wskaźnik 
zadłużenia wzrośnie bo dochody są mniejsze, gdyby dochody rosły to wskaźnik zadłużenia byłby 
mniejszy.
Radny R. Szeleziński zapytał jeszcze czy przy opracowywaniu planu na 2011r. wzięto pod uwagę 
wzrost podatku VAT o 1% i czy to ma jakiś wpływ na nasz budżet?
Pani Skarbnik odpowiedziała , że podatek VAT mamy w dwóch płaszczyznach rozpatrywany, może 
być w płaszczyźnie wydatkowej i  dochodowej.  W tym momencie w planie dochodów plan był 
przyjęty  tak  jak  wpłynął  z  Referatu  Obrotu  Nieruchomościami,  z  kwotą  która  jest  przyjęta  z 
wyceny.
Natomiast jeżeli chodzi o płaszczyznę wydatkową w zakresie wydatków bieżących to zawsze jest 
wskaźnikiem,   i  to  jest  plan  wydatkowy,  który  był  przyjmowany.  Jeżeli chodzi  o  wydatki 
inwestycyjne to nowe wydatki były planowane w wartości kosztorysowej, więc one w momencie 
aktualnego roku są z 23% VAT-em. Natomiast jeżeli chodzi o wieloletnie inwestycje do planu tego 
roku, nie mogły być zwiększone, ze względu na to , ze jest to związane z podpisanymi umowami na 
dofinansowanie.
Radny  J.  Karkosiński  odnośnie  100% wzrostu  funduszy zapytał  jak  to  wpłynie  na  zadłużenie 
gminy?
Pani Skarbnik przekazała,  że nasze zadłużenie wzrośnie o tyle  ile chodzi o planowane odsetki, 
zawsze do planu odsetek jest przyjmowane więcej niż wynika to z zaciągniętych umów.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła czternastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących się” 

i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy 
Finansowej Gminy Brześć Kujawski na lata 2011-2018.

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.
Powyższą  uchwałę  omówiła  Pani  Skarbnik:  została  wprowadzona  kwota   50.000,-odnośnie 
udzielenia  poręczeń  i  gwarancji,  natomiast  w  paragrafie  czwartym  odnośnie  upoważnień  dla 
Burmistrza zostało wprowadzone upoważnienie a konkretnie, że Rada upoważnia Burmistrza do 
lokowania środków budżetowych na rachunkach w innych bankach niż bank prowadzący obsługę 
budżetu gminy.
Radny Mariusz Czyżniejewski zapytał o dotację do Szkoły w Kąkowej Woli. 
Pani Skarbnik poinformowała , że dotacja dla szkoły w zakresie działu 80101 dotyczy szkoły i jest  
z  subwencji,  natomiast  dla  oddziału przedszkolnego i  punktu przedszkolnego to są pieniądze z 
budżetu gminy, ponieważ na to subwencji nie otrzymujemy.
Radny J. Karkosiński zapytał o tą kwotę 50.000,- dot. poręczeń i gwarancji czy to dotyczy LGD? 
Miało być przedłużone do 2014r.



Pani Skarbnik poinformowała, że w 31.03.2010r zarządzeniem wydanym na podstawie uchwały 
było udzielenie  poręczenia dla  LGD na 44.000,-  to  poręczenie było do 30.04.2011r.  Bo  LGD 
zaciągnęło kredyt ze spłatą jednorazową do 30.04.2011r. , natomiast Stowarzyszenie to wystąpiło 
do nas ,  że  przedłuża spłatę  zaciągniętego kredytu do końca roku 2014. W związku z tym, że 
poręczenie było do 30.04.2011r. Burmistrz musi na podstawie upoważnienia Radnych przedłużyć to 
poręczenie  do  końca  2014r.,  na  to  samo  na  ten  sam  kredyt  tylko  termin  spłaty  jednorazowy 
przypadałby na koniec 2014r.
Radny J. Karkosiński zapytał jeszcze co było przyczyną przesunięcia?
Skarbnik Gminy przekazała, że LGD nie podało przyczyn, z tego co wiadomo LGD bierze ten 
kredyt na spłatę działalności bieżącej.
Radny  R.  Szeleziński  zapytał  odnośnie  uchwały  podejmowanej  na  dzisiejszej  sesji  w  sprawie 
nabycia nieruchomości do zasobu mienia komunalnego na kwotę 800.000,- czy będzie to ujęte w 
zmianach, bo nie ma tego.
Pani Skarbnik poinformowała, że nie ma tego w zmianach,  dopiero będzie po zamknięciu roku 
czyli po 31 marca, kiedy będzie znana ostateczna kwota wykonania  budżetu, jest zrobiony bilans i 
wtedy są robione gruntowne zmiany.
Radny R. Szeleziński zapytał jeszcze ile kosztują pozostałe lokale?
Burmistrz  W.  Zawidzki  poinformował,  że  liczone  to  jest  dla  wszystkich  jednakowo  za  metr 
kwadratowy.
Radny J. Karkosiński zapytał czy w kwocie tej 800.000,- znajduje się koszt gruntu znajdującego się 
pod tym budynkiem, czy będzie pomniejszone?
Burmistrz W. Zawidzki poinformował, że to zostaje jako udział dla TBS.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła dwunastoma głosami „za”, przy dwóch głosach „wstrzymujących się” 

i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.

Ad 6.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od cen ustalonych przy sprzedaży 
lokali mieszkalnych ich najemcom.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła czternastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących się” i 
braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie udzielenia bonifikat od cen ustalonych przy 

sprzedaży lokali mieszkalnych ich najemcom.

Ad 7. Podjęcie  uchwały zmieniającej uchwałę ustalającą dietę.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła jedenastoma głosami „za”, przy trzech głosach „wstrzymujących się” 

i  braku głosów „przeciwnych”  zmieniającą uchwałę ustalającą dietę.

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
 zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brześć Kujawski.
Uchwałę  powyższą  przedstawił  Sekretarz  Gminy  Pan  Leszek  Ołdyński:  uchwała  ta  była  już 
podejmowana, ale  musi być uchylona a podjęta nowa gdyż, powinna ona tylko zawierać opłaty za 
wodę i  ścieki   gdyż uchwalanie tych  stawek należy do kompetencji  Rady,  natomiast  pozostałe 
opłaty i ceny należą do kompetencji Burmistrza stąd nastąpiła konieczność wyłączenia z uchwały 
tych stawek, które równolegle Burmistrz umieścił w zarządzeniu wewnętrznym.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła trzynastoma  głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się” i  



braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brześć 

Kujawski.

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich w gminie Brześć Kujawski.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła czternastoma  głosami „za”, przy braku głosów  „wstrzymujących się” 
i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich w gminie 

Brześć Kujawski.

Ad 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  ustalającą ekwiwalent pieniężny członkom 
gminnych, ochotniczych straży pożarnych.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła trzynastoma  głosami „za”, przy jednym głosie  „wstrzymującym się” 

i  braku głosów „przeciwnych” zmieniającą uchwałę  ustalającą ekwiwalent pieniężny 
członkom gminnych, ochotniczych straży pożarnych.

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 
2011.

 Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  czternastoma   głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących 
się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na rok 2011.

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej.
W związku z potrzebą podjęcia prac związanych z uaktualnieniem,  dostosowaniem zapisów do 
obowiązującego prawa i przygotowaniem zmian Statutu Gminy Brześć Kujawski, Przewodniczący 
RM M. Golasiński, podniósł,  że w tym celu należy powołać Komisję Statutową. Projekt uchwały w 
tej  sprawie    przewiduje  powołanie  komisji  w  5  osobowym  składzie.  W  związku  z  tym 
zaproponował kandydatów na członków tej komisji:
- Radnego Mariusza Czyżniejewskiego;
Radny Mariusz Czyżniejewski wyraził zgodę.
-Radnego Ryszarda Szelezińskiego;
Radny Ryszard Szeleziński wyraził zgodę.
-Radnego Grzegorza Ochmańskiego;
Radny Grzegorz Ochmański wyraził zgodę.
Przewodniczący RM M. Golasiński poinformował, że też by chciał w tej komisji uczestniczyć.
  
Radny Grzegorz Koźmiński zaproponował kandydaturę Radnego Jana Karkosińskiego;
Radny Jan Karkosiński wyraził zgodę.
Więcej  zgłoszeń nie  było,  w związku z tym przystąpiono do głosowania   projektu  uchwały w 
sprawie powołania Komisji Statutowej w składzie:
–Mariusz Czyżniejewski;
–Ryszard Szeleziński;
–Grzegorz Ochmański;
–Marek Golasiński;
–Jan Karkosiński.



Rada Miejska przyjęła  czternastoma   głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących 
się” i  braku głosów „przeciwnych”uchwałę w sprawie powołania Komisji Statutowej.

Ad  13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. O działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach działalności statutowej tych organizacji.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  czternastoma   głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących 
się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. O działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach działalności statutowej tych organizacji.

Ad 14. Podjęcie  uchwały w sprawie Funduszu Sołeckiego.
Przewodniczący RM M. Golasiński poinformował, że zgodnie z art. 1 ust. 1 ustawy o funduszu 
sołeckim   Rada  rozstrzyga  o  wyodrębnieniu  w  budżecie  gminy  środków  na  fundusz sołecki 
podejmując uchwałę , w której wyrażą zgodę albo nie wyrażą zgody na wyodrębnienie funduszu. 
Decyzja ta musi być podjęta do 31.03.2011r. Burmistrz Brześcia Kujawskiego przedstawił projekt 
uchwały o nie wyrażenie zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2012r.
Radny R. Szeleziński zapytał czy są sołectwa, które zaplanowały zadania inwestycyjne, które będą 
kontynuowane w roku  następnym, bo jeżeli ewentualnie zostanie zlikwidowany fundusz sołecki to 
co wtedy będzie zrobione?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że teraz jest kontynuacja roku 2010 i 2011. Są to zadania 
których wnioski złożone zostały w roku 2010 a realizacja w roku 2011.
Radny Jan Karkosiński poprosił wszystkich radnych o pozostawienie jednak tego Funduszu, po
to, aby sołectwo miało jakieś swoje środki.
Radny Grzegorz Koźmiński dodał, że również jest za pozostawieniem funduszu sołeckiego ale z 
możliwością  skumulowania  tych  środków  chociaż  z  dwóch  lat,  żeby  później  zrobić  coś 
poważniejszego.
Burmistrz W. Zawidzki przedstawił, że środki funduszu nie mogą być skumulowane, one muszą być 
rozliczone  do  końca  każdego  roku.  Fundusz  ten  powinien  uaktywnić  większe  zaangażowanie 
społeczne. A jeżeli jakieś sołectwo będzie miało jakieś potrzeby, to można to zrealizować z budżetu 
gminy.
Radny M. Czyżniejewski zaproponował aby sołtysi obecni na sesji  wypowiedzieli w tym temacie.
Radny Jerzy Jaworski również jako sołtys sołectwa Rzadka Wola- Parcele , chciałby , żeby ten 
fundusz pozostał, gdyż jakieś środki sołectwu są potrzebne.
Sołtys sołectwa Brzezie Jarosław Milewski także jest za tym aby fundusz sołecki „przeszedł”.
Radny R. Szeleziński zaproponował aby rygorystycznie przestrzegać  przyjętych norm i zasad, bo 
są sołectwa , które ten fundusz wykonują prawidłowo,  oprócz tego , że dostaną środki to jest duży 
wkład mieszkańców sołectwa.
Burmistrz  W. Zawidzki  poinformował,  że na podstawie obserwacji  dotychczasowej  działalności 
sołectw stwierdził, że nie ma sensu tego funduszu wprowadzać, gdyż jest małe zaangażowanie, ale 
jeżeli  zostanie  przyjęty  przez  Radę  to  będzie.  I  wtedy  trzeba  będzie  rzeczywiście  podejść 
rygorystycznie i przyjąć tylko te wnioski tych sołectw , które wykazywały swoje zaangażowanie.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska odrzuciła  dziewięcioma głosami „przeciw”, trzema głosami „za” i dwoma 
głosami „wstrzymującymi się” uchwałę w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

Funduszu Sołeckiego na 2012r.



W  nawiązaniu do wyników głosowania Przewodniczący Rady Marek Golasiński powiedział, że 
nieprzyjęcie uchwały w wersji zaproponowanej przez Burmistrza  Brześcia Kujawskiego w istocie 
oznacza potrzebę utworzenia funduszu sołeckiego co może nastąpić poprzez podjęcie  stosownej 
uchwały w tej sprawie. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie  nabycia nieruchomości do zasobu mienia komunalnego.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  czternastoma   głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących 
się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  nabycia nieruchomości do zasobu 

mienia komunalnego.

Ad 16. Interpelacje i zapytania.
Radny G. Koźmiński poprosił o progi spowalniające na drodze w Dubielewie, drugi temat, który 
poruszył  to  brak  w  Wieńcu  –  Zdroju  pojemników  na  segregację,  kolejny  temat  to  droga  w 
Gustorzynie  a  mianowicie,  zapytał  o  kwotę  150.000,- która  jest  ujęta  na  remont  drogi  w  tej 
miejscowości  czy to tylko ta kwota jest czy będą jakieś inne środki na tą drogę przeznaczone?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, odnośnie progu spowalniającego, że jest zaprojektowany dla 
Dubielewa ze środków sołeckich, wykonanie zostanie zlecone Zakładowi Usług Komunalnych. Na 
temat pojemników Burmistrz poinformował, że w tej chwili są zdjęte gdyż tworzyły się wysypiska 
publiczne. A odnośnie drogi w Gustorzynie  i przeznaczonych środków to zostało wprowadzone na 
ten rok na podbudowę tej drogi. Jeżeli będą jakieś środki to będą wprowadzone na przyszły rok na 
dokończenie drogi.  Nie jest  to  ujęte na przyszły rok bo nie wiadomo na dzień dzisiejszy jakie 
pieniądze  będą.  Na  pewno  chcemy  rozpocząć  te  drogi  i  na  etapie  podbudowy  w  tym  roku 
zakończyć, a później będziemy planować co dalej.
Radny G. Koźmiński dodał, że ta inwestycja była planowana na lata 2011-2012.
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że dróg rozpoczętych i prowadzonych w terenie wiejskim 
jest cztery i będą prowadzone  w zależności od możliwości finansowych.
  Radny R. Szeleziński poinformował,że w gazecie był artykuł, że gminy mają płacić za oświetlenie 
dróg krajowych i wojewódzkich przebiegających przez ich teren, w związku z tym zapytał czy to 
nas  dotyczy i jakie będą koszty? Następnie Radny R. Szeleziński zapytał kiedy będą pracownicy 
interwencyjni? Radny R. Szeleziński  poruszył jeszcze temat śmieci zalegających przy Biedronce.
 Burmistrz W. Zawidzki odnośnie oświetlenia poinformował,  że do 2005 r.  za oświetlenie dróg 
krajowych, wojewódzkich, powiatowych płaciliśmy my, za co kompensował nam wojewoda a od 
2005  r.  utrzymanie   oświetlenia  wszystkich  dróg  zlecono  gminom.  Dążymy  do  tego  aby 
przynajmniej za drogi krajowe nie płaciły samorządy, a najlepiej było by gdyby za  oświetlenie 
drogi  płacił jej właściciel. Odnośnie pracowników interwencyjnych dzisiaj zostało przyjętych 11 
osób na 2.5 miesiąca i na kolejne 2,5 miesiąca również 11 osób. A na temat śmieci przy Biedronce 
Burmistrz poinformował,  że rozmawiał z właścicielem, który obiecał, że uprzątnie te śmieci.
 Radny Janusz Barański poruszył również kilka spraw a mianowicie: droga z Brzezia do Wieńca 
jest w tragicznym stanie, może należałoby wystosować pismo do Urzędu Wojewódzkiego o to aby 
naprawili  tę drogę; kolejna sprawa to naprawa mostu drewnianego w Wieńcu; następna sprawa to , 
żeby przemyśleć zakup nowej śmieciarki skoro ta obecna tak często się psuje; potem zapytał czy 
coś  wiadomo  w sprawie  utworzenia  przedszkola  w Wieńcu;   następnie  Radny J.  Barański  w 
związku z tym iż w przyszłym roku obowiązkiem szkolnym będą objęte 6-latki to  zapytał  czy 
Szkoła w Wieńcu jest przygotowana do przyjęcia tych  dzieci?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odnośnie  dróg  poinformował,  że  oczywiście  wystosujemy  pismo  do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich;  remont mostu zlecimy Zakładowi Usług Komunalnych;  na temat 
śmieciarki Burmistrz przekazał, że na ten rok nie jest planowany zakup śmieciarki, musimy jeszcze 



korzystać z tej, może w przyszłym roku. Jeżeli chodzi o przedszkole to byli zainteresowani, którzy 
chcieli otworzyć prywatne przedszkole, ale z jakichś względów zrezygnowali z tego pomysłu. Ale 
wrócimy  do  koncepcji  przygotowania  przedszkola   publiczno  -prywatnego  czyli   z  naszym 
udziałem gruntu. Chcemy znaleźć taką formę, żeby nie obciążać budżetu gminy.
Pan  Paweł Małas zastępca Burmistrza  dodał, że otwarcie przedszkola publicznego utrzymywanego 
w 100%  z budżetu gminy jest nieopłacalne. Jeżeli chodzi o ten okres pójścia dzieci do szkoły, to 
już w tym roku zaczyna się  obowiązek szkolny 5-latków. Dopiero  w przyszłym roku wchodzi 
obowiązek szkolny 6-latków czyli pójdą do pierwszych klas.
Radny J.  Karkosiński  poruszył  kilka spraw a mianowicie  droga w Brzeziu jest  w bardzo złym 
stanie; mieszkańcy  Klementynowa pytają czy zostanie dokończone te 200 m drogi ; następny temat 
to autostrada, a mianowicie  jeżeli nie zostaną podjęte żadne kroki związane z odbudowaniem tych 
zniszczonych dróg, to żeby w uzgodnieniu z władzami z policją zablokować tę drogę.
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że zobaczymy w piątek jak te sprawy zostaną uzgodnione, 
ale oczywiście wspólnie z pozostałymi gminami będziemy się trzymać tematu zabezpieczenia dróg.
Radny  Wojciech  Kołowski  zapytał  odnośnie  dzierżawy  Brzeskiego  Centrum  Kultury  czy  coś 
wiadomo w tej sprawie?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odpowiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  jeszcze  nic  nie  wiadomo  bo  nie 
rozmawiał jeszcze na ten temat.
Radna Gizela Gliszczyńska odnośnie placu zabaw na Cukrowni,  zapytała gdzie ten plac zabaw 
powstanie i kiedy?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że byłoby to tam gdzie jest ujęcie wody.
Radny J. Barański poprosił o przywrócenie kontenerów do segregacji śmieci i żeby zorganizować 
jakiś sposób na to aby ludzi nauczyli się segregowania tych śmieci.
Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Waldemar Kamiński poinformował, że żadne pertraktacje, 
żadne namowy czy groźby nie skutkują, będziemy posiadali niedługo listę osób, które nie posiadają 
umów.  Podjęliśmy taką  decyzję  aby inkasent  tym osobom dostarczał  pismo,  z  którego  będzie 
wynikało, aby dana osoba podjęła jakiekolwiek starania o podpisanie umowy, bo jeżeli tego nie 
zrobi to będą wyciągane konsekwencje wynikające z prawa postępowania administracyjnego.
Radny G. Koźmiński dodał,  że w Dubielewie stoją  takie pojemniki i  ludzie  korzystają  z nich 
prawidłowo.
Burmistrz W. Zawidzki poinformował, że są miejsca gdzie ludzie prawidłowo to robią i pojemniki 
stoją , a są miejsca gdzie ludzie sami dzwonią o zdjęcie tego gdyż robi się wysypisko wokół tych  
pojemników.
Radny R. Szeleziński zapytał odnośnie obwodnicy i ronda czy coś się ruszyło w tej sprawie? Radny 
Szeleziński poruszył również temat przekazania tego placu po kolei, a mianowicie przekazania tego 
na targowisko.
Burmistrz  W.  Zawidzki  odnośnie  obwodnicy  poinformował,  że  jest  w  uzgodnieniach  Dróg 
Krajowych, czekamy na ostateczną decyzję przyjęcia przez nich tego terenu. Odnośnie ronda na 
dzień dzisiejszy nie ma żadnej decyzji. Odnośnie terenu po kolei Burmistrz przekazał, że będzie 
niebawem prowadził rozmowy na ten temat.
Sołtys Sołectwa Stary Brześć Pani Jadwiga Kubisiak poruszyła temat wałęsających się psów.
Sołtys  Sołectwa  Guźlin  Pan  Henryk  Hybiński  przekazał  odnośnie  Funduszu  Sołeckiego,  że 
powinno być więcej konsultacji ze strony Urzędu, drugi temat, który poruszył Sołtys to wycinka 
drzew, a mianowicie, że te poobcinane gałęzie nie są sprzątnięte. Kolejny temat to droga w Guźlinie 
tam w kierunku Pani Przewozik jest w złym stanie. Na koniec Sołtys zapytał czy coś wiadomo na 
temat poczty?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odnośnie  poczty  poinformował,  że  sprawa  ta  jest  na  razie  w  czasie 
odsunięta, ale chcemy wystosować pismo z zapytaniem co jest przyczyną likwidacji jak również 
sprzeciw w sprawie likwidacji w tak dużej gminie punktu pocztowego.
Ad 17.Wolne wnioski.
Ad 18. Zakończenie obrad IV Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
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